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Dames en heren, 

 

In het kader van RVG on tour bracht de ad hoc Commissie Burgerparticipatie op dinsdag 18 

april 2023 een bezoek aan LDC De Kaai te Anderlecht. 

 

Het bezoek werd inhoudelijk voorbereid door de werkgroep ‘Leeftijdsvriendelijke stad’, 

bestaande uit afgevaardigden van BOp, Cultuurvuur, Orka, S-Plus en Vief.  

 

Mevrouw Carla Dejonghe wordt aangeduid als verslaggever. 

 

 

 

Leeftijdsvriendelijke stad 

 

De commissieleden worden om 12.00u verwelkomd in LDC de Kaai en nuttigen een maaltijd 

samen met de gebruikers van het sociaal restaurant. De gezamenlijke lunch wordt gebruikt om 

het ijs te breken tussen de politici, de leden van de werkgroep en bezoekers van het LDC.  

 

Na de lunch worden vier groepjes gevormd, samengesteld uit bezoekers van het LDC, waarbij 

telkens 1 of 2 Raadsleden aanschuiven, evenals een begeleider van de werkgroep: de dames 

Vanessa Lelon (Okra) en Lise Reniers (Vief) en de heren Ronald Vrydag (BOp) en Zeger 

Taeymans (Cultuurvuur). De leden van de werkgroep treden op als moderator van hun tafel.  

 

De heren Ronald Vrydag (BOp) en Zeger Taeymans (Cultuurvuur) duiden het verloop van de  

namiddag en leggen de methodiek uit. De basisidee is dat er dialogen gevoerd worden, 

waarbij de ouderen het hebben over wat er allemaal goed gaat in hun buurt en over de  

drempels die hen belemmeren om te participeren aan het maatschappelijk leven en welke de 

mogelijke oplossingen hiervoor zijn.  

 

Na een uur worden de gesprekken afgerond en brengt, per tafel, een Raadslid verslag uit over 

de besproken onderwerpen.   

 

Mevrouw Khadija Zamouri (Open Vld) bijt de spits af door te stellen dat ze veel geleerd heeft 

uit de gesprekken. De grootste problemen voor de mensen rond de tafel zijn de misverstanden 

die tussen de bewoners bestaan. Veel problemen zijn er omdat mensen elkaar niet goed 

begrijpen, en dat slaat niet alleen op het gebruik van verschillende talen. Vaak gaat het over 

praktische zaken, zoals bijvoorbeeld parkeerplaatsen die ingenomen worden, vuilnis die 

achteloos weggegooid wordt of op verkeerde tijdstippen wordt buitengezet, etc. …   Vaak 

weten mensen niet waar ze terechtkunnen om die problemen aan te pakken en dat leidt tot 

onderlinge ruzies.  

 

Om die problemen op te lossen, moeten enerzijds bruggen gebouwd worden tussen de 

buurtbewoners en anderzijds moet het duidelijk worden waar ze met hun problemen 

terechtkunnen: bijvoorbeeld een aanspreekpunt bij het gemeentebestuur.  

 

Het is gelukkig niet allemaal kommer en kwel. De mensen rond de tafel voelen zich thuis in 

de buurt. LDC De Kaai is een pleisterplek waar ze elkaar kunnen ontmoeten in het 

Nederlands. Daarnaast biedt de ligging van de wijk het voordeel dat er enerzijds heel wat 

winkels zijn en anderzijds dat er voldoende groen is om wandelingen te maken.  
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Als tweede spreker is de heer Gilles Verstraeten (N-VA) aan de beurt. Aan zijn tafel zaten 

mensen die deel uitmaken van de Nederlandstalige seniorenraad van Anderlecht. De 

vrijwilligerswerking onder senioren wordt als positief ervaren omdat dit een verbondenheid 

creëert tussen de mensen. De gemeente faciliteert dat door bijvoorbeeld een eigen 

vervoersdienst te organiseren. Een kritische noot is dat de vervoersdienst na 16.00u niet meer 

werkt. Dat zou gerust wat later mogen zijn. In Anderlecht is er voorts een uitgebreid 

Nederlandstalig cultuurleven met GC De Rinck en Zinnema, evenals een goed uitgeruste 

bibliotheek. Het is een aangename gemeente om te wonen omdat er heel wat winkels zijn en 

alles bereikbaar is door een goed georganiseerd openbaar vervoer.  

 

Spijtig genoeg beschikt de Nederlandstalige seniorenraad over een te klein budget om 

initiatieven te kunnen nemen en spreekt de verantwoordelijke schepen weinig of geen  

Nederlands. Er heerst eveneens een gevoel van onveiligheid, wat ervoor zorgt dat mensen ’s 

avonds niet meer buiten komen. Dat kan opgelost worden door o.m. de vervoersdienst uit te 

breiden. Er is een drugsproblematiek die zou moeten aangepakt worden. Sluikstorten speelt 

eveneens een negatieve rol op de levenskwaliteit. De mensen rond de tafel vinden het jammer 

dat alles zo veel en vlug verandert. Winkels sluiten, waardoor buurten verloederen 

(bijvoorbeeld de Wayezstraat) en mensen zich niet meer thuis voelen. Over het project 

zwemvijver in Neerpede laat een deelnemer zich kritisch uit. Hij vreest niet alleen voor 

overlast, maar ziet ook negatieve gevolgen voor de natuur.  

 

De mensen aan de tafel van mevrouw Els Rochette (one.brussels-Vooruit) houden van hun 

buurt omdat het er goed leven is en er veel contact is tussen de buren. Een belangrijke rol 

hierin is weggelegd voor LDC De Kaai. Het is een plek waar mensen elkaar treffen en waar er 

sociale contacten gelegd worden. De mengeling van verschillende culturen is een pluspunt.  

 

De mensen ervaren ook een gevoel van onveiligheid, wat maakt dat ze ’s avonds weinig 

buiten komen. De wijk heeft vaak te kampen met sluikstorten. Daarnaast wordt er overlast 

veroorzaakt door drugsdealers. Tijdens de spitsuren is er te veel verkeer en is er een 

parkeerprobleem.    

 

Het rijtje wordt afgesloten door mevrouw Lotte Stoops (Groen). Haar tafel vindt vooral LDC 

De Kaai heel belangrijk. Het centrum is de ontmoetingsplaats bij uitstek en biedt een 

oplossing voor veel alleenstaande ouderen. Het samenleven van mensen van verschillende 

culturen wordt als positief ervaren en veroorzaakt weinig of geen problemen.  

 

Tot slot dankt de voorzitter de heer Jo Bossuyt en zijn team voor het hartelijk onthaal in LDC 

De Kaai, evenals de leden van de werkgroep voor de goede voorbereiding. Naast deelname 

aan de boeiende gesprekstafels, heeft hij de tijd genomen om met verschillende medewerkers 

van het lokaal dienstencentrum te praten. Hij besluit hieruit dat niet alleen de 

gespreksonderwerpen aan de tafels zeer leerrijk zijn, maar dat eveneens de medewerkers veel 

te vertellen hebben. Het belangrijkste dat hij onthoudt, is dat zij zich thuis voelen in LDC De 

Kaai.  

 

 

 

De verslaggever, 

Carla DEJONGHE                                                              

                                                 De voorzitter, 

                                     Fouad AHIDAR 

 

_____________ 


